
 
BRM.0002.14.2022 

P r o t o k ó ł  nr  LIX/2022 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 4 listopada 2022 r.  
w Urzędzie Miasta Inowrocławia 

 

................................................................................................................................ 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 930 otworzył LIX sesję 

Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości stwierdził, 

iż w sesji uczestniczy 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 

osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Sesji przewodniczył: Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 
 

Sekretarz obrad: Lidia Stolarska  
 

Radny nieobecny na sesji: Maciej Basiński, Jan Gaj, Danuta Jaskulska,                 

Dobromir Szymański, Marcin Wroński 

Wysoka Rado, dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy 

o samorządzie gminnym, w trybie określonym w § 21 ust. 2 Statutu Miasta, na wniosek 

Prezydenta Miasta Inowrocławia, złożony w dniu 2 listopada 2022 r.  

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2022:  

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

−  wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

−  zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

−  głosowanie. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2.  Wybór sekretarza obrad. 
   
Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Lidię Stolarską. 
 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Lidia Stolarska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
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Głosowanie 1  -  wybór sekretarza obrad (Lidia Stolarska):  
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 2 do protokołu. 

 

Sekretarzem obrad została pani radna Lidia Stolarska. 

 

Ad 3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022: 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrali radni: Damian Polak, Patryk Kaźmierczak. 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

W grudniu 2021 r. planowaliśmy sumę dochodów i przychodów na łączą sumę                               

37 127 664,00 zł., suma wydatków rozchodów tutaj się kwota bilansowała i jest taka sama.            

W tym planie, który jest w tej uchwale na podstawie tych danych finansowych zawartych 

w tej uchwale, planujemy sumę dochodów i przychodów na poziomie 422 124 674,15 zł, , 

suma wydatków i rozchodów jest na tym samych poziomie i nam się bilansuje. Skąd się 

wzięło w budżecie te 50 milionów? Część tych pieniędzy pochodzi z dotacji rządowych, 

czy programów rządowych dla Polaków? Deficyt mamy w uchwale 9 132 779,21 zł. Czy 

Pan Prezydent jest w stanie zrealizować ten deficyt? W planie na 2021 r. planowany był 

deficyt 11-sto milionowy, w wykonaniu budżetu tego deficytu już nie było, a była 

nadwyżka budżetowa 24 milionów złotych. Dlaczego Pan Prezydent mówi, że pieniędzy 

będzie brakować w Inowrocławiu, a nigdy nie słyszałem z ust Pana Prezydenta, że mamy 

tą nadwyżkę. Czemu ta nadwyżka nie została tak dobrze zaplanowana w budżecie, żeby ją 

spożytkować na inwestycje w Inowrocławiu np. budowę ścieżek rowerowych, remont 

basenu? Ile wpłynęło deklaracji od mieszkańców i czy Pan Prezydent, Miasto Inowrocław 

będziecie realizować dystrybucję węgla za pomocą posiadanych jednostek 

organizacyjnych Miasta czy też spółek komunalnych? Czy nawiążecie współpracę z jakimś 

zewnętrznym składem węgla?  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy mógłby Pan wskazać te §§, o których Pan mówił ?  
 

Damian Polak – Radny RMI: 

§1 ust. 5, gdzie jest mowa o zmianie § 4 - ustala się kwotę planowanego deficytu. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

A do pierwszego pytania? 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Suma wydatków i rozchodów, dochodów i przychodów zawarta w § 1 ust.1,2,3. To są 

sumy.  

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Dziwi mnie zwłoka Wojewody w wypłacie tych środków. Mam nadzieję, że ta sytuacja się 

tam nie powtórzy. Czy te środki, które wpłynęły dotychczas, czy one są wystarczające na 

wypłatę tego dodatku do wszystkich mieszkańców, czy będziemy jeszcze czekać na jakieś 

środki? Czy zostało wypłacone już wszystko, czy jeszcze jakieś środki powinny być 

wypłacone, a nie zostały wypłacone?   
 

Ryszard Brejza – Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Odpowiem na pytania radnego Damian Polaka. Proszę, aby popatrzył do porządku obrad  

i do punktu jakim jest zmiana uchwały, nie w ogóle uchwały budżetowej, ale w części 

dotyczącej wprowadzenia do tejże uchwały takiego zapisu, który umożliwi mi za kilka 

minut uruchomienie przelewów dla mieszkańców Inowrocławia. Bo do tej pory tego 

uczynić nie mogłem. A pytania, które złożył Pan radny nie dotyczą tego tematu,                                

a odpowiedzi Pan radny ma w materiałach na sesję, przynajmniej kilku w tym roku. Pan 

radny uczestniczył w sesji i wie doskonale jakie decyzje były wprowadzane. Wprowadzona 

przy nie przy jego głosie prawdopodobnie, bo najczęściej jest przeciwny, ale jakie były 

wprowadzane zmiany do budżetu, z jakich przyczyn, na czym polega deficyt a z jakich 

przyczyn nie ma deficytu? Wszystkie odpowiedzi Pan ma. Jeżeli ma Pan za mało to proszę 

o złożenie interpelacji i na pewno udzielimy dodatkowej informacji. Ja wszystkim Państwu 

dziękuję, którzy bierzecie udział w tej sesji nadzwyczajnej. Zwróciłem się w środę do Pana 

Przewodniczącego z prośbą o zwołanie nadzwyczajnej sesji, tylko dla tego jednego tematu, 

aby umożliwić mieszkańcom Inowrocławia wypłatę tzw. dodatków węglowych. Na którą 

to wypłatę oczekują od wielu tygodni, a ze środków masowego przekazu docierają do nich 

informacje, że pieniądze są i czekają. Więc co, zły Prezydent nie chce im wypłacić?                      

a może źli radni, nie chcą się spotkać ? Od wielu tygodni jesteśmy zasypywani pytaniami, 

telefonami i państwo również, ponieważ do mnie się zgłaszaliście, gdzie są pieniądze na 

dodatek węglowy. Tych pieniędzy nie posiadaliśmy, jedna transza była wypłacona wiele 

tygodni temu, a druga zapotrzebowanie zgłosiliśmy zgodnie z ilością i informacjami 

zawartymi we wnioskach jakie zostały złożone mieszkańców Inowrocławia do nas. 

Interweniowałem w sprawie braku pieniędzy na wypłaty dodatków mieszkaniowych                     

u Wojewody Kujawko-Pomorskiego wielokrotnie. Urzędnicy Wojewody tłumaczą, 

zgodnie z prawdą, że nie ma tych pieniędzy, bo nie otrzymał ich z budżetu państwa. To 

gdzie są te pieniądze, co się z nimi stało? Nie potrafię na to odpowiedzieć. W tym samym 

czasie miliardy złotych czekają w Brukseli prawdopodobnie, po które nie chcemy sięgnąć. 

Nie wiem dlaczego tak to się dzieje. Wpłynęła do nas informacja w tym tygodniu, że są 

pieniądze. Już na początku tego tygodnia prawie trzystu mieszkańców oczekiwało powyżej 

6 tygodni na wypłatę należnych im pieniędzy za dodatek. Ustawa mówi, że pieniądze 

powinny być wypłacone w terminie nie dłuższym niż 6 tygodni. Według naszych wyliczeń, 

a składaliśmy wnioski w odpowiednim czasie, trzystu mieszkańców zostało 

poszkodowanych. W innych miastach sytuacja wygląda podobnie. Nie otrzymujemy 

pieniędzy z budżetu państwa na wypłatę należnych pieniędzy. Ludzie mają pretensje do 

nas, pytają dlaczego, gdzie są te pieniądze. Pieniędzy nie ma, jedyne co możemy robić to 

prosić o przekazanie należnym Inowrocławianom pieniędzy. W tygodniu kwota wpłynęła, 

tylko mam wiadomość do części mieszkańców niedobrą. Proszę o wyrozumiałość 

w imieniu tych, którzy powinny nam pieniądze przekazać i nie potrafią dzisiaj powiedzieć 

przepraszam. To ja przepraszam za Rząd, bo 260 mieszkańców te pieniądze otrzyma za 

chwilę, zaraz po decyzji radnych, ale 110 którzy również te pieniądze powinno otrzymać 

od wielu dni, nie otrzyma ich nadal. Będzie oczekiwało jeszcze około siedmiuset 

siedemdziesięciu paru mieszkańców na decyzję. Mamy siedmiuset osiemdziesięciu pięciu 

wnioskodawców, z których stu dziesięciu powinno już otrzymać, a ich nie otrzyma. Prawie 
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tysiąc Inowrocławian będzie oczekiwało na należne im środki finansowe. Jeszcze raz 

powiem przepraszam. Jeżeli takie same słowa usłyszę od Premiera w Telewizji Polskiej, 

to również się pokłonię i powiem, że jest to odpowiednie zachowanie polityka w tej 

sytuacji.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 

 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowanie 2 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022:   

 

Wynik głosowania: za -  18, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIX/600/2022 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 

 

Ad 4. Zakończenie obrad. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam LIX sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  

 

Sesja trwała od godz. 930 do godz. 950. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/ Tomasz Marcinkowski 

 

Sekretarz obrad: 

 

/-/ Lidia Stolarska 

 

Protokółowała: /-/ Agnieszka Bardzińska  

 

 

 
 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  

 


